## 石門水庫 60 年紀念郵票



● 貼(護)票卡

### 113年第3季發行郵票計畫

郵票名稱	類別	全套枚數	面值	預定發行日期
休閒活動郵票 (第2輯)	特種	6枚聯刷	8 × 6	7月3日
古典詩詞郵票 (113 年版)	特種	4	8, 8, 9, 15	7月29日
鄭成功 400 年誕辰紀念郵票	紀念	1	35	8月16日
保育鳥類郵票 (113 年版)	特種	4	6, 8, 12, 28	8月28日
臺灣鐵道觀光郵票 (113 年版)	特種	5 枚聯刷	28 × 5	9月13日
書法藝術郵票—宋蘇軾書前赤壁賦(上輯)	特種	5枚聯刷	8 × 5	9月25日

顧客服務專線:0800-700-365 手機請改撥付費電話: (04) 2354-2030 113年

◆ 紀352 石門水庫 60 年紀念郵票

◆113年第3季發行郵票計畫











紀 352.2 500,000



## 石門水庫60年紀念郵票

發行日期:民國113年6月6日

全張枚數:20(4×5)

用 紙: 燐光郵票紙

設 計 者:精采創意行銷有限公司

承 印 者:卡登實業股份有限公司

票 幅:50×30(毫米)

列 色:彩色

印 法:平版

齒 度:12½×13½

石門水庫為 1960 年代國內最重要的水利建設,自 1964 年竣工營運迄今 60 年,為確保水庫正常營運,歷經多次改造與增建,除排砂隧道外,2023 年完工的阿姆坪防淤隧道可加速改善淤積,另以中庄調整池作為颱洪高濁度期間的備援設施,使供水更穩定。

為提升國人對石門水庫的了解,進而珍惜與愛護水資源,本公司 特於水利節發行紀念郵票 1 套 2 枚。郵票圖案簡介如下:

- 一、面值 8 元郵票為石門水庫鳥瞰圖,水庫除供應桃園市、部分新北市及新竹縣市用水外,並具防洪、發電、觀光、灌溉等多項功能。
- 二、面值 35 元郵票上方白色水流為溢洪道洩洪,溢洪道為水庫最主要 排洪放水設施,可確保颱洪期間大壩安全,下方為排砂隧道排砂, 可排除庫區底層泥流,以減緩淤積,延長水庫壽命。



• 郵票全張

#### 附带發行:

1. 首日封 (195 毫米×120 毫米) 每個新臺幣 3 元

2. 貼票卡 每張新臺幣 8 元

3. 護票卡 每張新臺幣 8 元

4. 活頁集郵卡(含護卡套) 每張新臺幣 8 元

以上均自民國113年6月4日開始發售。

5. 預銷首日戳低值封 每個新臺幣 11 元

6. 預銷首日戳套票封 每個新臺幣 46 元

以上均自民國113年6月6日開始發售。

顧客如有需要,請向全國各地郵局、郵政博物館洽購,或上網至「i集郵」 (https://stamp.post.gov.tw) 訂購。

#### 紀念郵戳:

另鐫刻紀念郵戳1式,配合於郵票發行當天蓋用,置放局所將另行公告。



• 預銷首日戳套票封

### Shihmen Reservoir 60<sup>th</sup> Anniversary Commemorative Issue



### The Schedule for New Stamp Issues in the Third Season of 2024

Name of Postage Stamps	Category	Number of Stamps	Denominations	Date of Issue
Recreational Activities Postage Stamps (II)	Sp.	6 se-tenant	8 × 6	July 3
Classical Chinese Poetry Postage Stamps (Issue of 2024)	Sp.	4	8, 8, 9, 15	July 29
400 <sup>th</sup> Birthday of Cheng Cheng-kung Commemorative Issue	Com.	1	35	Aug. 16
Conservation of Birds Postage Stamps (Issue of 2024)	Sp.	4	6, 8, 12, 28	Aug. 28
Railway Tourism of Taiwan Postage Stamps (Issue of 2024)	Sp.	5 se-tenant	28 × 5	Sep. 13
Calligraphy Postage Stamps — "Former Ode on the Red Cliff" by Su Shi, Song Dynasty (I)	Sp.	5 se-tenant	8 × 5	Sep. 25

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)

2024

# Philatelic Bulletin

- ◆ Shihmen Reservoir 60<sup>th</sup> Anniversary Commemorative Issue
- ◆ The Schedule for New Stamp Issues in the Third Season of 2024









Com. 352.2 500,000



### Shihmen Reservoir 60<sup>th</sup> Anniversary Commemorative Issue

First day of issue	June 6, 2024
Sheet composition	
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Designer	Highlight Creative Co., Ltd.
Printer	Cardon Enterprise Co., Ltd.
Stamp size	50 × 30 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	12½ × 13½

The Shihmen Reservoir was the most important hydraulic engineering work of the 1960s. It began operating sixty years ago, in 1964. To ensure proper functioning it has been adjusted and expanded many times. In addition to the Sluicing Tunnel, the Amuping Desilting Tunnel, completed in 2023, can rapidly remove silt, whilst the Zhongzhuang Auxiliary Lake serves as an excess reservoir in times of typhoon floods, stabilizing the water supply.

To increase citizens' understanding of Shihmen Reservoir and their appreciation of water resources and the need to protect them, Chunghwa Post has issued a set of two commemorative stamps in conjunction with the Water Resources Festival. A description of the stamps follows:



- 1. NT\$8 stamp: A bird's eye view of Shihmen Reservoir: The Reservoir supplies water to Taoyuan City and parts of New Taipei City and parts of Hsinchu County and City. It also has other uses: preventing flooding, power generation and serving tourism and irrigation.
- 2. NT\$35 stamp: The white water from the surface is the discharge. The Spillway is the main means of discharging flood water. This guarantees the safety of the dam during typhoons, whilst from the bottom the Sluicing Tunnel ensures the discharge of silt thus reducing accumulation of silt and extending the life of the reservoir.

### **By-issues:**

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$46 apiece

  To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at https://stamp.post.gov.tw.

#### Cachet:

A commemorative cachet will be available on the issuing date of the stamps. For further information about the locations of commemorative cachets, please refer to our website at <a href="http://www.post.gov.tw">http://www.post.gov.tw</a>.

